

EVIDENCE

[Recorded by Electronic Apparatus]

[Texte]

Monday, October 2, 1989

• 1839

The Chairman: I call the meeting to order and welcome all the members back from the summer recess. We did have one meeting during the course of the summer. Unfortunately, not all members were able to attend, but I am sure you have all been briefed on the results of that meeting.

For the members and others present, I should introduce the director of research, Mr. Bruce Taylor. The other changes that have occurred were part of the discussions of August. We will be having reports on future work plans shortly.

The steering committee meets tomorrow at 9.30 a.m. I believe the members of the Subcommittee on Agenda and Procedure have received notice of the meeting. As I understand it, there will be a meeting of the full committee on Thursday to consider their report.

• 1840

Before calling upon the minister and his officials, I understand Mr. Caccia has two points of order to raise. I have cautioned Mr. Caccia that if they are at all debatable or substantial we will have to defer them until after the minister's testimony, because he will have a little less than an hour before us and I know there are many questions from members on all sides. Mr. Caccia.

Mr. Caccia (Davenport): Thank you, Mr. Chairman, and I will keep things very brief. One has to do with acid rain and the spirit of co-operation that has always reigned in this committee, and to bring to your attention and perhaps to the steering committee tomorrow morning that it would be desirable to bring to the committee the responsible officials from New Brunswick and Nova Scotia to give this committee an account as to the progress they are making under the national agreement. It is my understanding that progress is not very intensive, but maybe it is, and your predecessor already went into the subject at length in the previous Parliament. In my view, it is worthwhile to have these witnesses before us.

It is also worthwhile to have a discussion at the next meeting of our committee of the letters to the minister dated September 25 by the Canadian Coalition on Acid Rain, which I suppose everybody has, which point out certain discrepancies. I will not go into the subject-matter to save time.

The Chairman: Could I suggest on the point of order, Mr. Caccia, that I spent several hours this morning with

TÉMOIGNAGES

[Enregistrement électronique]

[Traduction]

Le lundi 2 octobre 1989

Le président: Je déclare la séance ouverte. Les vacances sont finies, et je souhaite la bienvenue à tous. Dans le courant de l'été nous avons tenu une réunion à laquelle n'ont malheureusement pas pu assister tous les membres, mais vous avez certainement été tenus au courant de ses conclusions.

Je voudrais présenter aux membres du Comité ainsi qu'aux autres personnes présentes M. Bruce Taylor, directeur de recherche. Les autres changements intervenus sont liés aux discussions que nous avons eues au mois d'août et nous recevrons sous peu des rapports sur les projets de travaux du Comité.

Le comité directeur se réunit demain à 9h30. Les membres du Sous-comité du programme et de la procédure doivent déjà avoir été avisés de la réunion. Le Comité doit se réunir jeudi en séance plénière pour examiner le rapport.

Je vais donner la parole au ministre et à ses collaborateurs. Toutefois, M. Caccia m'a fait savoir qu'il avait deux rappels au Règlement et je l'ai averti que s'ils portaient sur le fond ou s'il fallait en discuter, nous devrions remettre cela après le témoignage du ministre, ce dernier disposant d'un peu moins d'une heure pour répondre aux nombreuses questions qui ne manqueront pas de lui être posées de toutes parts. Monsieur Caccia.

M. Caccia (Davenport): Je vous remercie, monsieur le président. J'ai l'intention de faire vite. L'une de mes observations a trait aux pluies acides: il y a toujours eu un grand esprit de collaboration au sein de ce Comité, et j'aimerais vous signaler ainsi que, le cas échéant, demain matin au Comité directeur, qu'il serait bon de convoquer les hauts fonctionnaires responsables de cette question au Nouveau-Brunswick et en Nouvelle-Écosse, en leur demandant de rendre compte au Comité de l'état de la question dans le cadre de l'entente conclue avec le gouvernement fédéral. Je crois en effet savoir que les progrès sont lents, mais je me trompe peut-être, et votre prédécesseur a déjà amplement discuté de cette question devant la Chambre précédente. Il serait bon, à mon avis, de convoquer ces témoins.

Il serait bon d'examiner, lors de la prochaine réunion de notre Comité, les lettres datées du 25 septembre et adressées au ministre par la *Canadian Coalition on Acid Rain*, dont vous devez tous avoir un exemplaire et qui signale certaines anomalies sur lesquelles je ne m'attarderai pas, par souci de faire vite.

Le président: Permettez-moi de vous faire remarquer à ce propos, monsieur Caccia, que j'ai passé plusieurs